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Aihe: Vaikuttavien farmaseuttisten aineiden tuotantokapasiteetin palauttaminen Euroopassa

Tällä hetkellä EU:ssa valmistetuissa lääkkeissä käytettävät vaikuttavat farmaseuttiset aineet tulevat 
pääasiassa Kiinasta ja Intiasta (noin 80 prosenttia). Vastaavasti noin 40 prosenttia kaikista 
Euroopassa myydyistä lääkkeistä tulee edellä mainituista maista. Tämä tilanne johtuu Euroopan 
vaikuttavien farmaseuttisten aineiden tuotannon korkeista kustannuksista, jotka johtuvat muun 
muassa tiukkojen ympäristönormien noudattamisesta.

Emme ole myöskään nähneet riittäviä EU:n tason aloitteita, joilla kannustettaisiin valmistajia 
investoimaan vaikuttavien farmaseuttisten aineiden tuotantoon EU:ssa. Jotkin maat ovat jo 
tunnustaneet ongelman vakavuuden ja ottaneet käyttöön paikallisia mekanismeja, joilla kannustetaan 
valmistajia investoimaan kotimaiseen lääketuotantoon. Näiden toimenpiteiden onnistuminen 
edellyttää kuitenkin EU:n laajuisten toimien käynnistämistä.

1. Tunnustaako komissio lääkepulan ja siitä kansanterveydelle EU:ssa aiheutuvan uhan laajuuden, 
joka johtuu Euroopan lääkealan riippuvuudesta kolmansien maiden vaikuttavien farmaseuttisten 
aineiden toimittajista?

2. Mitä toimia komissio on tähän mennessä toteuttanut vaikuttavien farmaseuttisten aineiden 
tuotantokapasiteetin vahvistamiseksi Euroopassa ja ovatko nämä toimet tuottaneet toivottuja 
tuloksia, mukaan lukien kyseisten aineiden tuotannon siirtäminen Eurooppaan?

3. Aikooko komissio hyväksyä erillisen strategian vaikuttavien farmaseuttisten aineiden 
tuotantokapasiteetin palauttamiseksi EU:ssa, kun otetaan huomioon tarve muuttaa sääntelyä ja 
tukea lääkeyhtiöitä, jotka haluavat tuottaa vaikuttavia farmaseuttisia aineita Euroopassa?
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